
PROTOKÓŁ NR XI/2025 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 17 lutego 2025 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 11 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Iwona Warkocka – Wójta Gminy 

• Karol Żukowski – Zastępca Wójta Gminy 

• Agnieszka Żukowska – Sekretarz Gminy 

• Renata Protasewicz – Skarbnik Gminy 

• Robert Krupa – Radca prawny  

• Maciej Stasiak – Kierownik Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej 

• Monika Piechna – pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

Radni nieobecni: Michał Budzich, Kamil Horuń, Kinga Schorzman, Mateusz Szerlowski 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z X sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia 
Seniorów" na rok 2025 w Gminie Dębnica Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do realizacji ze 
środków Funduszu Solidarnościowego programu "Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica 
Kaszubska na lata 2025-2027". 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi w części dotyczącej 
organizacji ruchu i oznakowania drogi gminnej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia „Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego pod 
Akacją” w Dębnicy Kaszubskiej oraz nadania mu statutu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za usługi świadczone przez „Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalne pod Akacją” w Dębnicy Kaszubskiej. 



13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr VI/81/2024 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2025-2036. 

16. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym, z uwzględnieniem 
działalności Zastępcy Wójta. 

17. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

XI Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta o godzinie 15:08 przez 

Przewodniczącego Rady Gminy Bartłomieja Tutaka w sali konferencyjnej im. Jadwigi Karaś 

w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono nieobecność 

czterech radnych i stwierdzono prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że obrady Rady Gminy są 

nagrywane i transmitowany na żywo, wizerunek uczestników sesji zostanie wykorzystany 

podczas nagrywania sesji. 

Ad. 3 

Zgłoszono następujące wnioski formalne: 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad 
w punkcie 15 treści projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2025-2036, zgodnie z treścią przekazaną 
Radnym na maila w dniu 14.02.2025 r. 

2) Wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 
pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska zgodnie z treścią przekazaną 
Radnym na maila w dniu 17.02.2025 r. 

3) Wniosek formalny o zmianę treści uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie 
utworzenia „Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego pod Akacją” w Dębnicy Kaszubskiej 
oraz nadania mu statutu poprzez wpisanie szacowanych kosztów utrzymania 
w pierwszym roku działalności COM. 

4) Wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie ustalenia odpłatności 
za usługi świadczone przez „Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne pod Akacją” w Dębnicy 



Kaszubskiej poprzez zmianę w par. 2 ust. 1 pkt 1 lit. b na „45%” i zmianę w par. 2 ust. 
1 pkt 1 lit c na „65%”. 

Zarządzono głosowanie nad pierwszym wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 
Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 
Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad trzecim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 
Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 



Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad czwartym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania pierwszy wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 
Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 4 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono żadnych uwag, wobec tego protokół 
został przyjęty w treści przesłanej radnym. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia 

Seniorów" na rok 2025 w Gminie Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 
Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/141/2025 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do realizacji ze 

środków Funduszu Solidarnościowego programu "Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2025, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 



Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA:11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0. 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/142/2025 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica 

Kaszubska na lata 2025-2027", stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA:11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0. 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/143/2025 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 



W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA:11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0. 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/144/2025 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA:11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0. 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/145/2025 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi w części dotyczącej 

organizacji ruchu i oznakowania drogi gminnej, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z brakiem zgłoszeń do zabrania głosu 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/146/2025 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia „Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego pod Akacją” 

w Dębnicy Kaszubskiej oraz nadania mu statutu, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że treść projektu uchwały 

została uzupełniona w ramach wniosku formalnego. Wobec braku pytań zarządził głosowanie 

nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/147/2025 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za usługi świadczone przez „Centrum 

Opiekuńczo-Mieszkalne pod Akacją” w Dębnicy Kaszubskiej, stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że treść projektu uchwały uległa 

zmianie w wyniku złożonego wniosku formalnego. Wobec braku pytań zarządził głosowanie 

nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/148/2025 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad. 13 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr VI/81/2024 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że projekt uchwały zwiększa 

liczbę inkasentów. Wobec braku pytań zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/149/2025 i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok, stanowi załącznik nr 32 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zapytał jaki sprzęt fotograficzny zostanie 

zakupiony, na co wystarczy środków w zaplanowanej wysokości. 

Udzielono odpowiedzi, że aby móc poprawić promocję gminy należy dokonać zakupu 

odpowiedniego sprzętu fotograficznego. Obecnie pracownik wykorzystuje prywatny aparat. 

Zakupiony sprzęt będzie odpowiednikiem aktualnie użytkowanego sprzętu. 



Radny Marcel Formela zapytał o zmniejszenie środków na remont POZ, czy jest to chwilowe 

przełożenie środków, czy tego remontu nie będzie. 

Udzielono odpowiedzi, że zakup aparatu wiąże się z przeniesieniem środków z wydatków 

bieżących na wydatki majątkowe. Jeżeli chodzi o remont POZ jest to uzależnione od 

uzyskanego dofinansowania z Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Sytuacja rozstrzygnie się 

w okolicach czerwca. Zabranie środków z tego zadania jest chwilowe, z uwagi na konieczność 

przeprowadzenia remontu drogi w Borzęcinie. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do zabrania głosu Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej 

Tutak zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/150/2025 i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 

Kaszubska na lata 2025-2036, stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że projekt uchwały został 

zamieszczony jako nowy projekt. W związku ze zmianami w budżecie wieloletnia prognoza 

finansowa musi być zaktualizowana. Wobec braku pytań zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Marian Batóg, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 

Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak, 

Ireneusz Ziółkowski 

PRZECIW (0) 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XI/151/2025 i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że sprawozdanie zostało 

przekazane Radnym w formie elektronicznej. Zapytał czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania do 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zapytał o planowaną wymianę sprzętu do nagrywania 

i transmisji obrad sesji. 

Udzielono odpowiedzi, że informatycy urzędu są w kontakcie z Urzędem Miejskim w Słupsku.  

Wykorzystywany sprzęt przez Miasto Słupsk posiada przewodowe mikrofony. Z uwagi na to, 

że nasza sala konferencyjna wykorzystywana jest również na śluby, szkolenia i inne spotkania 

nie jest wskazane posiadanie przewodowych mikrofonów. Informatyk ma sprawdzić co może 

nam się przydać, a Urząd Miasta sprawdzi, czego nie będzie potrzebowało i co nadaje się do 

dalszego wykorzystywania. 

Radny Marcel Formela zapytał na jakim etapie jest montaż tabliczek z nazwami ulic, a także 

czy dokonano poprawy studzienki zlokalizowanej na terenie przy „czerwonej szkole”. Zapytał 

również o termin planowanego remontu ulicy Podgórnej w Gogolewie. 

Udzielono odpowiedzi, że tabliczki z nazwami ulic zostały zakupione i dostarczone. Czemy na 

słupki do ich montażu. W miarę możliwości do końca marca powinny być zamontowane. 

Studzienka zostanie naprawiona na wiosnę. Wykonawca remontu ul. Podgórnej zasugerował 

termin na przełomie marca i kwietnia. 

Radny Ireneusz Ziółkowski zapytał czy do projektu „Stacja Kultura” będą dokładane środki 

z budżetu gminy, czy wskazane koszty są ostateczne. 

Udzielono odpowiedzi, że projekt zakłada przebudowę budynku ze zmianą funkcji sposobu 

użytkowania, bez zagospodarowania terenu. Opracowany jest program funkcjonalno-

użytkowy. Przed ogłoszeniem przetargu zostanie opracowana specyfikacja i dopiero po 

otwarciu ofert przetargowych znany będzie całkowity koszt zadania. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zapytał czy planowany termin zakończenia 

budowy drogi gminnej w Borzęcinie jest aktualny i czy przyłączenie jednostki OSP Starnice do 

krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego jeszcze nie nastąpiło. Przyłączenie jednostki wiąże 

się z zakupem wozu bojowego. 

Udzielono odpowiedzi, że do remontu drogi w Borzęcinie wystąpi się o prolongatę terminu, 

wykonanie zadania będzie przesunięte. Do września powinno się zdążyć z wykonaniem prac. 

Co do podpisanego porozumienia o włączenie jednostki do KSRG porozumienie to trafi do 



głównego komendanta straży pożarnej. Jest to właściwie formalność, ale takie są procedury. 

W przypadku, gdyby jednostka nie została włączona do systemu do 30 kwietnia, będziemy 

prosić o prolongatę terminu zakupu wozu. 

Radny Rafał Knitter zapytał się o rozliczenia dotacji udzielonej dla Sperandy za rok 2024 oraz 

za miesiąc luty. 

Udzielono informacji, że jak co miesiąc Speranda przekazuje informację o stanie uczniów 

i wnioskuje o udzielenie dotacji. Na koniec roku składa sprawozdanie z wykorzystania rocznej 

dotacji otrzymanej z budżetu gminy, która jest rozliczana/sprawdzana przez pracowników. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym, z uwzględnieniem 

działalności Zastępcy Wójta, stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Ad. 17 

Sprawozdanie z wykonania uchwał zostało przekazane Radnym w formie elektronicznej, 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu. W związku z brakiem pytań do sprawozdania 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że planuje zwoływać 

wspólne posiedzenia wszystkich komisji Rady Gminy przed każdą sesją, tak aby móc omówić 

sprawy bieżące, stan realizacji zadań lub skierować zadania do realizacji. Ewentualnie zadać 

pytanie do projektu uchwały zgłoszonego n sesję. Spotkania będą zwoływane około 45 minut 

przed sesją. Następnie omówił korespondencję, która wpłynęła do Rady Gminy. 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak otworzył dyskusję, poprosił o zgłaszanie 
wniosków i informacji. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka zaproponowała rozważenie wprowadzenia uchwały przyznającej 
bonifikatę na zakup działki dla młodych nabywców, mieszkańców gminy, w związku 
z trudnościami demograficznymi. Jednym z warunków zakupu działki z bonifikatą np. 50%, 
byłoby zobowiązanie do budowy domu i brak możliwości sprzedaży nieruchomości 
w przyszłych latach. Pod rozwagę Rady można przekazać projekt uchwały miasta Suwałk wraz 
z propozycjami warunków wypracowanymi przez urząd i wspólnie omówić projekt. Na 
początek można zaoponować 5 działek np. na Osiedlu Północ w Dębnicy Kaszubskiej. 
Infrastruktura gminna jest zachęcająca, powstaje żłobek. Działki są dostępne, w zakresie 
sprzedaży nie dzieje się zbyt wiele. 

Radny Ireneusz Ziółkowski zapytał o montaż gazu na terenie Dębnicy Kaszubskiej, który może 
wpłynąć na poprawę sprzedaży działek. 

Udzielono odpowiedzi, że temat gazu jest trudny w realizacji. Zgodnie z opracowanym 
projektem powinien być doprowadzony do miejscowości. Nieznany jest termin wykonania. 



Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zapytał czy udało się powstrzymać samowolną 
reorganizację postawionych słupków przy „czerwonej szkole”. 

Udzielono odpowiedzi, że słupki zostały wbetonowane. Sprawca wyrwanych słupków nie 
został odnaleziony, dlatego umorzono postępowanie. Czasami pojazdy gminne celowa 
zaparkowane są na tamtym terenie, aby utrudniać wjazd. 

Radny Rafał Knitter poruszył temat powiększenia parkingu przy kościele w Budowie. Ziemię 
wybraną z terenu budowalnego przedszkola można wykorzystać na wyrównanie parkingu. 
Zapytał również w czyjej gestii jest utrzymanie Spichlerza w Niepoględziu. Czy gmina 
przekazuje jakieś dotacje, dofinansowania. 

Udzielono informacji, że należy sprawdzić zapisy specyfikacji zadania budowy przedszkola, czy 
ziemia powinna być wywieziona przez wykonawcę. Budynek Spichlerza został oddany 
w użyczenie dla Sperandy. Całość kosztów energii, ogrzewania, wody itp. jest opłacane przez 
Sperandę. Gmina nie dofinansowuje kosztów utrzymania. Speranda oferuje świetlicę dla 
mieszkańców. Powinna być udostępniana dla mieszkańców. 

Radny Ireneusz Ziółkowski przekazał informację o realizacji zadań przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2024 roku. W ubiegłym roku na odwyk 
skierowano 30 osób. Sporządzono i wysłano do sądu 11 wniosków o leczenie. Do komisji 
wpłynęło 49 wniosków o dofinansowanie zadań profilaktyki na łączną kwotę 252016,28 zł. 
Z usług punktu konsultacyjnego skorzystały 43 osoby. Monitorowanie w związku 
z postępowaniem o leczenie - 56. Dodatkowo wydatkowano 169 954,77 zł na utrzymanie 
świetlic tj. na pracę i zajęcia związane z profilaktyką. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak przekazał informacje w sprawach 
organizacyjnych, aby Radni pozostawiali swoje rzeczy w biurze rady, by miejsce na sali 
dostępne było dla gości. W bierze rady znajduje się komputer stacjonarny z drukarką na 
potrzeby funkcjonowania Radnych i komisji. Dodatkowo dla Radnych odbędzie się szkolenie, 
którego szczegóły zostaną przekazane w późniejszym terminie. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że strażacy z OSP Dębnica Kaszubska 
zgłaszają się do Radnych w kwestii planowanego zakupu samochodów. Planowano zakup 
wozu średniego dla OSP Starnice (koszt około 1,2 mln zł). Okazało się, że środków może być 
więcej, stąd też padła sugestia o zamianie wozu średniego na ciężki (koszt około 1,5 mln zł). 
Jednocześnie wykorzystując w pełni środki można zakupić samochód lekki dla OSP Dębnica 
Kaszubska, gdyż jednostka zwróciła się o przekazanie starego samochodu VW T5. Początkowo 
proponowany do przekazania gminny samochód jest już mocno wyeksploatowany i wciąż 
potrzebny dla urzędu czy jednostek gminy. Jednostka uważa, że potrzeby jest im nowy 
samochód średni. W związku z sugestiami ze strony strażaków należy podjąć decyzję, czy 
pozostajemy przy zakupie wozu ciężkiego i lekkiego, zmieniamy decyzję i kupujemy dwa wozy 
średnie i dokładamy środki własne lub kupujemy wóz ciężki i średni i dokładamy znacznie do 
zakupu. Realizacja projektu zaplanowane będzie w przyszłorocznym budżecie. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że Rada Gminy akceptowała 
propozycję zakupu wozu ciężkiego i lekkiego. Głosy strażaków dotarły do rady, na tę chwilę 
stanowisko nie uległo zmianie. Jeżeli czas pozwala na zmianę decyzji, pod rozwagę poddać 
można inne opcje zakupu. 



Radna Elżbieta Stawicka zaproponowała wprowadzenie do budżetu zakupu małego ciągnika 
wraz z osprzętem do odśnieżania chodników w zimę i zamiatania chodników, poboczy poza 
sezonem zimowym. Pracownicy ręcznie wykonują tę pracę. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że uczestniczył w zebraniu 
wiejskim w Budowie. Jednym z poruszanych tematów była inwestycja wiatrakowa oraz 
chodnik wzdłuż drogi wojewódzkiej 210. Wydatkowanie środków na budowę chodnika wzdłuż 
drogi wojewódzkiej musi odbyć się z budżetu gminy, gdyż Marszałek Województwa nie jest 
zainteresowany budową chodnika. Wyrazili zgodę na jego budowę, ale nie będą tego 
finansować. Proponowana lokalizacja wiatraków jest dobra, z uwagi na dystans pomiędzy 
wiatrakami a zabudowaniami. Taka odległość pozwoli na osiągnięcie niewielkich obciążeń dla 
mieszkańców. Wydaje się, że ilość wiatraków ulegnie zmianie, z uwagi na ograniczenia 
środowiskowe. W sąsiedztwie Łabiszewa znajdują się wiatraki z gminy Potęgowo. Na temat 
wiatraków Rada jeszcze wielokrotnie będzie się wypowiadać. Często podnoszone problemy 
przez mieszkańców nie mają odzwierciedlenia w rzeczywistości. Zachęcił do spotkań w ramach 
dyżuru Przewodniczącego Rady. Pytania mieszkańców nie pozostaną bez odpowiedzi. Nastroje 
mieszkańców są różne, wątpliwości należy wyjaśniać. Temat musi być aktywnie 
monitorowany. Dodatkowo poinformował, że uczestniczył w spektaklu teatru ŻE HO HO. Jest 
to prężnie działająca grupa. Warto rozważyć rozszerzenie finansowania lub wzmocnienia 
organizacyjne działalności.  

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała o sukcesie młodego mieszkańca gminy i zdobyciu 
przez Niego złotego medalu na Mistrzostwach Polski do lat 20. Mieszkaniec był nagrodzony 
w zeszłym roku za osiągnięcia sportowe. Za determinację w tak młodym wieku należą się 
pochwały zarówno dla sportowca jak i rodziców. 

Radny Ireneusz Ziółkowski zabrał głos w temacie wiatraków. Podczas dyskusji należ zadać 
pytanie do czego mają służyć wiatraki. Czy ma to być sposób na pozyskanie środków 
finansowych. Jest grupa przeciwna wiatrakom i ta co je popiera. Radni powinni spotkać się 
i wymienić opiniami. Jakie są argumenty za i przeciw oraz wypracować jakieś wnioski. Rada nie 
wypowiada się zbyt często na ten temat. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że Rada wypowiedziała się na 
ten temat, podejmując uchwałę umożliwiającą przeprowadzanie procedury. Nie była to 
jednogłośnie podjęta decyzja, ale Rada podejmuje decyzje kolegialnie. Podczas przebywania 
w bliskiej odległości farmy wiatrowej, po wyłączeniu wiatraków, dało się słyszeć różnicę. Takie 
kwestie także należy brać pod uwagę. 

Poinformowano, że dnia 3 marca 2025 r. odbędzie się spotkanie inwestora farmy wiatrowej 
w Łabiszewie z mieszkańcami. Do tej pory odbyły się konsultacje z mieszkańcami. Odbędzie się 
również spotkanie z mieszkańcami Jawor i Budowa, termin spotkania nie jest jeszcze znany, 
zostanie przekazany w późniejszym czasie. 

Mieszkańcy mają możliwość zgłoszenia skargi do Sanepidu na przekroczenie norm hałasu 
przez wiatraki. Na razie żadna skarga nie wpłynęła w tym temacie. 



Ad. 20 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak o godzinie 16:24, po wyczerpaniu 
porządku obrad, zamknął sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 

Protokołowała: 
Emilia Konopka 

Obrady prowadził: 

Przewodniczący Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska 

Bartłomiej Tutak 
 


